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Mrákov je Vesnicí roku Plzeňského kraje

�áci Masarykovy základní �koly ve Kdyni se dočkali nové tělocvičny za 29 milionů korun. �kola
musela léta pou�ívat k hodinám tělocviku nevyhovující sokolovnu ze 30. let minulého století. Ta
navíc není v blízkosti �koly, �áci k přesunu potřebovali jednu vyučovací hodinu. Tělocvična v are-
álu �koly byla slavnostně otevřena první den nového �kolního roku a slou�í nejen sedmi stovkám
�áků, ale i veřejnosti. �O novou tělocvičnu jsme usilovali ji� od roku 2000. Nechtěli jsme ji v�ak
stavět bez dotací. Za pomoci poslance parlamentu a zároveň místostarosty na�eho města
Vladislava Vilímce se podařilo získat sedmnáct miliónů ze státního rozpočtu. Zbývajících dvanáct
miliónů jsme zaplatili z rozpočtu města,� uvedl starosta Kdyně Jan Löffelmann.                             (sh)

Čtěte www.kdynsko.cz

Soutě� Vesnice roku je součástí Programu
obnovy venkova. Vyhla�uje ji Spolek pro obno-
vu venkova, Svaz měst a obcí České republiky
a ministerstvo pro místní rozvoj, podporuje
Plzeňský kraj. Cílem je povzbudit obyvatele
venkova při jejich sna�ení o rozvoj obce, zve-
řejnit rozmanitost i pestrost programů obnovy
vesnic a propagovat venkov. 

O tom, �e na Kdyňsku �ijí lidé, kterým zále-
�í na bezproblémovém chodu obce, na jejím
vzhledu, na místních tradicích, na společen-
ském �ivotě, činnosti mláde�e i spolků, svědčí
ocenění, která v leto�ní soutě�i obce získaly. 

Výsledky byly vyhlá�eny v závěru srpna ve
Starém Klíčově za účasti hejtmana Plzeňského
kraje Petra Zimmermanna, ministra pro místní
rozvoj Jiřího Čunka, členů krajské hodnotitel-
ské komise a dal�ích hostů. 

Do soutě�e se v Plzeňském kraji zapojilo 16
obcí a městeček, které mají maximálně 5 250
obyvatel, z toho dvě jsou členy mikroregionu
Kdyňsko. Vesnicí roku 2008 v Plzeňském kraji
se stala obec Mrákov                       více str. 2 

Sylva Heidlerová

Výjimečný začátek �koly
Otevřený Elitex

Den otevřených dveří v Elitexu, s. r. o. 
více na str. 10 

Starosta Mrákova Josef Janeček přebírá cenu od ministra Jiřího Čunka.                                  (sh)

Obec Brnířov a přípravný výbor 500. jubilea děkuje touto cestou v�em 
náv�těvníkům, přátelům a sponzorům na�í obce za jejich přízeň a tě�í se na dal�í 

náv�těvu a spolupráci.



Úspěch celého Kdyňska
Vícekrát jsem psal, �e evropské peníze

mohou pomoci v uskutečnění akcí, na které
bychom sotva mohli dosáhnout. V�dy jsem
také upozorňoval, �e získat evropské peníze
není jednoduché. A vůbec ji� není mo�né na
ně spoléhat při financování bě�ných akcí. 

Kdyně i Sdru�ení obcí Kdyňska ji� má zku-
�enosti s přípravou takových projektů. V�dyť
konečně i Muzeum příhraničí ve Kdyni získa-
lo určitou podporu z EU. Jednalo se v�ak vět-
�inou o peníze z tzv. příhraničních programů 
a podpora dosahovala maximálně jednotek
několika milionů korun. Kdyně s podporou
mikroregionu si troufla tentokrát podat ambi-
ciozněj�í projekt. O centru vodní zábavy jsme
uva�ovali s předstihem. Ji� při tvorbě tzv.
komunitního plánu byla tato akce navr�ena. 

Kdyně je příklad města nezadlu�eného, se
zajímavým potenciálem cestovního ruchu.
Kladli jsme velký důraz na přípravu v�ech
detailů �ádosti. Mnohé věci sice musely být
vyjasněny v poslední fázi přípravy včetně
majetkového vypořádání pozemků, kde by měl
�bazén� stát. Věděli jsme, �e se v�ak nemů�e
jednat pouze o prostý plavecký bazén.
Náv�těvníky dnes lákají dal�í atrakce jako
tobogány, vířivky nebo sauna. To v�echno
centrum vodní zábavy bude obsahovat. 

Po�adavkem při zpracovávání projektové
dokumentace byla maximální úspornost pro-
vozu včetně vyu�ití tepla z městské výtopny.
Rozhodně nemáme v úmyslu stavět objekt,
jeho� provoz by nebylo mo�né s určitou při-
měřenou pomocí ufinancovat. Tyto v�echny
věci sehrály důle�itou úlohu při bodování

�ádosti a posunuly ná� projekt mezi skupinu
podpořených. 

Hned při zji�tění bodových hodnot mě bylo
jasné, �e dojde k jejich zpochybňování a to 
s pomocí laciného argumentu vlivu mé osoby.
Jako poslanec i náměstek hejtmana jsem přiro-
zeně mohl více zviditelnit zdej�í lokalitu. 

Určitě bez mé pomoci by bylo mnohem
obtí�něj�í získat peníze na stavbu nové těloc-
vičny. Nezdráhám se pomoci tam, kde naopak
v minulých letech byly činěny křivdy ze strany
sociálnědemokratických poslanců a senátorů.

Systém vybírání evropských projektů je
v�ak mnohem sofistikovaněj�í zále�itostí. Sám
o sobě nemů�ete věc prosadit. Někdy i sebe-
men�í chyba stačí k odmítnutí projektu. Kdyně
dobře načasovala �ádost. S podobným projek-
tem toti� �ádné jiné město v kraji nepři�lo,
proto�e mělo buď jiné priority, nebo �ádost
nestačilo do v�ech detailů připravit. Ano
Kdyně získala v přepočtu podporu v rozsahu
do vý�e 113,4 milion korun. V jiných projek-
tech uspělo město Doma�lice (60,1 mil. Kč na
Domov pro seniory, 1,4 pro základní �koly)
nebo Holý�ov (19,6 mil. na revitalizaci náměs-
tí, 5,6 mil. na výstavbu místních komunikací).
Skutečně mě tě�í, �e více projektů z Do-
ma�licka uspělo. Pokud bývalý starosta
Doma�lic Jan Látka napadá Kdyni a mou
osobu speciálně v souvislosti s Domovem pro
seniory v Doma�licích, zřejmě zloba z jeho
politických neúspěchů překrývá realitu věci. 

Musím také s potě�ením konstatovat, �e
nové vedení Doma�lic nevystupuje proti
Kdyni. Slova starosty Miroslava Macha, �e on

kdyňským bazén nezávidí, svědčí za mnohé.
Oficiální reakce sociálních demokratů v kraji
byly na adresu kdyňského centra vodní zábavy
více ne� hysterické. Zřejmě očekávali, �e budu
�kodit vlastnímu městu a blokovat úspě�ný
projekt. Oni by to zřejmě činili stejně, jako to
předváděli v minulosti při rozdělování státních
peněz. Kdyně uspěla ne pouze mou zásluhou.
Pokud bych si ji chtěl připisovat, tak snad 
v tom, �e město bez problémů dokázalo proká-
zat své finanční zdraví a intuitivně jsem odha-
dl, �e je správná chvíle takový projekt podat. 

Skoro bych řekl, �e je třeba přehlí�et osočo-
vání v této věci, proto�e jen naivní lidé a to
je�tě před volbami, takové věci činí. Nevím, 
v čem by byli na kraji Kdyňsku prospě�ní. 

Vá�ně utichnou a věřím, �e centrum vodní
zábavy bude chloubou nejen na�eho města, ale
i celého regionu. Myslím, �e si to zaslou�í.    

Ing. Vladislav Vilímec, 
poslanec parlamentu ČR   
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Vesnice roku na Kdyňsku

Vzhledem k tomu, �e se Mrákov přihlásil do soutě�e poprvé, bylo vítězství pro Mrákovské obrovským
překvapením. Komise u vítězného Mrákova ocenila zejména mnoholetou tradici místního národopis-
ného souboru, dobrou spolupráci se základní �kolou, mateřskou �kolou a spolky, kterými jsou hlav-
ně hasiči, myslivci, zahrádkáři, chovatelé, sportovci. Díky vítězství v krajském kole postoupil Mrákov
do republikového kola ve kterém získal mimořádné ocenění za výrazné přispění dětí a mláde�e na
společenském �ivotě obce. A navíc dal�í vyznamenanou obcí byl Černíkov. Komise ocenila jejich kro-
niku a za její vzorné vedení udělila Černíkovu diplom. Starosta Černíkova Jaroslav �lachta 
(na snímku) si odnesl diplom za vzorné vedení kroniky obce. Sylva Heidlerová

1. září 2008 bylo pro Masarykovu Z� ve
Kdyni obzvlá�ť slavnostní. Nezahajoval se
toti� jen nový �kolní rok, ale i provoz zcela
nové tělocvičny, na kterou nejen �kola, ale 
i celá kdyňská veřejnost čekala celá desetiletí.

Tělocvična byla slavnostně otevřena za
účasti ministra spravedlnosti JUDr. Jiřího
Pospí�ila, poslance PČR a náměstka hejtma-
na Plzeňského kraje Ing. Vladislava Vilímce,
starosty města Kdyně Jana Löffelmanna,
ředitelky Masarykovy základní �koly Mgr.
Jaru�ky �afránkové a dal�ích významných
hostů. 

Po slavnostním přestři�ení pásky začaly
prostorami tělocvičny, která se svými para-
metry řadí k moderním sportovním zařízením
kraje, proudit davy náv�těvníků. Současní 
i bývalí učitelé a �áci, rodiče i prarodiče,
obyvatelé Kdyně a celého regionu obdivova-
li velký sál s nádherným povrchem a dokona-
lým vybavením, prostory na squash, krásné
galerie, společenskou místnost, malou a vel-
kou nářaďovnu, kancelář správce, �atny,
moderní prostorné sprchy i toalety. 

Tělocvična vyře�ila dlouhodobý nedosta-
tek sportovního zařízení na kdyňské �kole,
přispěje k rozvoji sportu a vůbec aktivit mla-
dých lidí, kterým umo�ní účelně trávit volný
čas. Předev�ím učitelé tělocviku a �áci se
tě�í, �e konečně odpadne docházení do soko-
lovny přes celé město, které zbytečně krátilo
čas, jen� měl být věnovaný cvičení. Na své si
ale přijdou i v�ichni ostatní zájemci o zdravý
pohyb, proto�e tělocvična umo�ňuje rozvoj
celé řady sportovních disciplin. Za nádher-
nou stavbu, která dělá na�emu městu tu nej-
lep�í vizitku, patří velký dík v�em, kteří se 
o ni zaslou�ili, předev�ím zastupitelům města
Kdyně, bez jejich� snahy by tělocvična
nevznikla.

Za MZ� Kdyně Anna Strnadová

Výjimečný začátek �kolního roku



Důstojná oslava výročí 500 let zalo�ení
obce proběhla 1. a 2. srpna. Obec, hasiči a svaz
�en v�e připravovali s předstihem, a proto
náročnou organizaci velmi dobře zvládli.
Jubileum při�lo oslavit přibli�ně 1 000 lidí.       

Hlavní program zahájila m�e svatá, pak byla
přednesena báseň o Brnířovu, následoval pro-
jev starosty pana Václava Valečky, náměstka
hejtmana Plzeňského kraje Vladislava Vilímce
a hostů. Nejpříta�livěj�í bylo odhalení pamět-
ního kamene na návsi dle návrhu akademické-
ho malíře Michala Rittsteina - místního chalu-
páře. Odhalením byl pověřen nejstar�í rodák
Jan Meindl a spolu s ním dal�í z dříve naroze-
ných, Vladimír Weber. Odhalený kámen 
o hmotnosti kolem čtyř tun posvětil vikář

Kratochvíl. Při aktu zazněla Brnířovská hymna
(Kdy� jsem já byl malý zajíc), kterou zahrála
Horalka a zpěvem obohatili rodáci a náv�těv-
níci. Na závěr bylo vypu�těno pět stovek po�-
tovních holubů pod vedením místního dlouho-
letého holubáře Jakuba Černého.
Čas před zahájením 25. ročníku triatlonu 

s názvem Brnířovskej parez věnovali hosté
výstavě historických fotografií ve staré hasič-
ské zbrojnici, prohlídce zmodernizované
budovy �kolky či přehlídce fotografií z právě
ukončené soutě�e Brnířovská Bulva. 

Ka�dý rodák si odnesl dřevěnou pamětní
medaili s vypalovaným obrázkem. Obec za
pomoci ministerstva kultury vydala pamětní
publikaci. (sh)

Brnířov vykročil do �estého století

Slavnostní odhalení pomníku proběhlo za přítomnosti oficiální hostů.

Devadesát let od října 1918 v Kronice města Kdyně 
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Vá�ení občané,
Letos máme mo�nost si slavnostní chvíle

alespoň částečně zopakovat. 
V úterý 28. října budou oslavy českoslo-

venské státnosti zahájeny v 17. 00 hod. slav-
nostním otevřením expozice �idovského
muzea ve Kdyňské synagoze a v 18.30 hod.
opět vyjde lampionový průvod z Náměstí od
Lípy svobody ke hři�ti v Dělnické ulici, aby
zde vyvrcholil slavnostním ohňostrojem.

Měřeno historií - 90 let není dlouhá doba.
Měřeno �ivotem člověka - jedna, dvě generace.
Ale co v�echno se za těch 90. let stačilo v té
nové republice odehrát. Kolik slz a bolestí 
v jejich průběhu vystřídalo prvotní nad�ení 
a radost. Zkusme si to v�echno právě v těchto
dnech připomenout a třeba jedním malým lam-
pionem posvítit na dal�í cestu. V�dyť, jak praví
první starosta obce Kdyně v závěru svého slav-
nostního projevu v r. 1918:

� �velké toto dílo není je�tě vykonáno,
čeká i nás je�tě veliká práce. Doufám, �e
v�ichni s ochotou a láskou ve�keré své síly ku
blahu na�í obce i svého státu věnujeme.�

Z Hourovy kroniky vypsala Dagmar
Bauerová, tajemnice MÚ Kdyně

�Jest mi potě�ením, �e mohu zahájiti dne�ní slavnostní schůzi obec-
ního zastupitelstva ve chvíli, kdy na v�ech  stranách rozléhá se nad�e-
ný zpěv lidu českého, jásajícího nad tím, �e po 300-letém utrpení vráti-
la se na�emu národu opět svoboda. Padla pouta staleté poroby, jsme
národem volným ve volném státě Československém. Na�e srdce jsou
přeplněna radostí a jásotem, na�e prsa dmou se vlasteneckou pýchou 
a na�e mysl nese se předev�ím k těm velkým mu�ům, kteří vytkli si cíl
národ československý osamostatniti a tento úkol také uskutečnili.
Musíme předev�ím vzpomenouti na�ich statečných legionářů, kteří
neváhali �ivoty své obětovati za lep�í budoucnost svého národa. 

Vzpomínka na�e platí v�em padlým českým hrdinům, kteří krví svou
vykoupili český národ. Srdečnou úctou vzhlí�íme v�ak k světlé osobě
profesora T. G. Masaryka, který ve vysokém stáří neváhal poslední síly
své dáti do slu�eb národa. Zdravíme dále presidenta Wilsona, jemu�
nále�í zásluha o pokoření na�ich tyranů. Vzpomínám zásluh na�ich
vůdců Kramáře, Klofáče, Staňka a jiných, kteří pro národ trpěli.
Nesmím zapomenouti činnosti na�ich českých spisovatelů a v�eho čes-
kého lidu, který s klidem a trpělivě očekával hodinu osvobození. V�em
těm osvoboditelům patří na�e díky.�

Těmito slovy zahájil schůzi obecního zastupitelstva dne 4. listopadu
1918 starosta obce Antonín Vilímec a tyto pak zachoval  pro generace
pří�tí pan Franti�ek Houra v Kronice města Kdyně. Nahlédněme  do ní
ve dnech oslav 90. výročí československé státnosti a připomeňme si
atmosféru doby právě prostřednictvím této pamětní knihy.

�Do města Kdyně do�la první zpráva o na�í samostatnosti v pondělí
dne 28. října o 3. hodině odpoledne. Hned konaly se přípravy k nále�ité-
mu oslavení tohoto velkého dějinného okam�iku. Ho�i na ulicích strhá-
vali rakouské orly ze státních budov a topili je v ka�ně na náměstí.
V�echny německé firmy byly sejmuty, nebo zamazány, tak�e město bylo za
několik okam�iků české. Na rozích objevily se na červenobílém papíru
vyhlá�ky a lid četl s radostí první zákon republiky. Městská rada měla
slavnostní schůzi, aby připravila program oslavy. Město bylo ihned ozdo-

beno prapory. Dojemný byl průvod dětí, které �ly městem s praporky a za
zpěvu vlasteneckých písní. 

K �esté hodině večer dne 29. října seřadily se v�ecky spolky, Sokolové
v krojích převzali pořadatelství a od Sokolovny vy�el mohutný průvod 
s hudbou a lampiony a pro�el celým městem. Před radnicí byla tribuna,
ze které po zapění písní �Kde domov můj?�, �Hej Slované� a písně zpě-
váckého spolku Jindřich �Na Řípu�, promluvil k lidu Emil T�ída nad�e-
nou slavnostní řeč. Vzpomenul v�ech, kteří o na�e osvobození se zaslou-
�ili. Lidé na ulicích se podávali ruce, objímali se, radostí plakali, byl to
nezapomenutelný den, kdy v�ichni jsem cítili nevýslovnou radost z na�e-
ho osvobození a radost nad zkázou krutého panství Habsburků. Po řeči
T�ídově zapěl zpěvácký spolek Jindřich �Věno� od Smetany a �Nad
Tatrou se blýská�. S pohnutím odcházeli lidé do svých domovů, bylo tady
i velké mno�ství lidu z venkova a tě�ili se na lep�í svoji budoucnost�

Dne 8. listopadu 1918 byl v na�em městě opět radostný den. Obecní
zastupitelstvo za součinnosti v�ech politických stran a vlasteneckých
spolků a korporací a okolních obcí, sázelo na náměstí �Lípu svobody�, 
a to v místě mezi oběma ka�nami. Slavnost konala se odpoledne ve 
3 hodiny� Před slavností promluvili učitelé ve svých třídách k �ákům 
o významu Bílé Hory, na mě�ťanské �kole mluvil v kreslírně odborný uči-
tel. Josef Bufka. Po té děti ode�ly k Sokolovně, kde shromá�dily se spol-
ky a lid. Při�lo mnoho lidu z venkova, do Prapoři�tě �la hudba a odtud
přivedla celé zástupy lidu. 

Provolávání �Slávy a Na zdar� nemělo konce. Průvod se seřadil, pro-
�el zase celým městem a vrátil se na náměstí, kde lípa zasazena. Sázeli ji
členové obecního zastupitelstva, místní �kolní rady a deputace v�ech
spolků, při čem� jednotlivci proná�eli různá hesla. Hudba hrála "Kde
domov můj? Na připravené tribuně promluvil první starosta města
Antonín Vilímec, pak řečnili Emil T�ída, J. J. �míd, městský tajemník 
a naposled Dr. Jaroslav �těpánek. Slavnostní nálada trvala i večer na
pěkné slavnosti v Sokolovně.



Hři�tě v Loučimi

V srpnu byla dokončena rekonstrukce
fasády na obecním úřadě v Černíkově
Při této akci jsme také vyměnili v�echna okna.
Celkový vzhled budovy obecního úřadu pod-
trhlo dosázení zeleně v předzahrádce. 

Upravená Tovární ulice.

�V loňském roce,  kromě  provádění bě�ných
oprav a údr�by občanské vybavenosti a majet-
ku, zajistila obec provedení rekonstrukce vozo-
vek v ulicích Dlouhá a Rů�ová, dále bylo vybu-
dováno potřebné zázemí pro pořádání tradič-
ních letních kulturních akcí v areálu Stará
cihelna, která pří�tí rok, konkrétně  8. srpna
2009, za�ije velkou zatě�kávací zkou�ku. Po
několika letech proběhne velké mletí bab na
mladá děvčata a současně obec při této příle-
�itosti uspořádá sraz kolovečských rodáků.
Centrum obce také výrazně zkrá�lila podzimní
výsadby zeleně. Ke vzhledu obce jistě přispěla
také důsledná údr�ba veřejných prostranství a
udr�ování pořádku v obci, kterou zaji�ťuje jed-
nak zaměstnanec obce, ale stále častěji se na
ní podílejí také sami občané obce, za co� děku-
ji a doufám, �e se postupně přidají i ostatní.
Své pravidelné u�ivatele si na�ly odpočívadla
a lavičky, které byly  rozmístěné po jednotli-
vých částech obce.�

Letos obec Koloveč zajistila v souladu 
s po�adavky občanů a potřebami obce dal�í
stavební akce. Předně obec pokračovala v re-
konstrukci místních komunikací, jejich� stav
byl po výkopových pracích prováděných v mi-
nulých letech v souvislosti s  pokládkou in�e-
nýrských sítí v havarijním stavu ohro�ujícím
bezpečnost silničního provozu.

"Jsem rád, �e se nám podařilo získat finanč-
ní pomoc Plzeňského kraje a plánované rekon-
strukce vozovek komunikací realizovat. Ko-
nečně se dočkali také občané bydlící v  ulicích
Tovární, U cihelny, Příkrá a Krátká. Věřím, �e
jsou v�ichni, kteří v těchto ulicích bydlí i ti,
kteří jen projí�dějí, s kvalitou  provedených
prací spokojeni. Přeji si a �ádám v této souvis-
losti v�echny účastníky silničního provozu, aby
i na kvalitněj�ích vozovkách dodr�ovali pravi-
dla, zejména rychlost jízdy v zastavěném území
obce. Ostatní občany, kteří teprve na rekon-
strukci vozovek ve svých ulicích čekají, prosím
o trpělivost. I na ně se v následujících letech
dostane."

Dále se podařilo provést rekonstrukci par-
kovi�tě a přístupových chodníků u Zdra-
votního střediska, Mateřské �koly a Základní
�koly v Kolovči, které byly v havarijním stavu.
Byl vybudován i bezbariérový přístup do jed-
notlivých ordinací. 

�Do zdravotního střediska dochází stovky
lidí z Kolovče a dojí�dí sem také mnoho lidí  ze
spádového území ostatních obcí. Pohyb dětí 
a jejich rodičů kolem budov mateřské 
a základní �koly je také značný. Navíc  parko-
vi�tě částečně vyře�í stále vy��í poptávku po
parkovacích místech  ze strany  přespolních
náv�těvníků fotbalových utkání organizova-
ných místní TJ Slavoj Koloveč. Je nepochybné,
�e tato investice bude maximálně vyu�ívána�.

Do konce října bude dokončena rekonstruk-
ce schodi�ť na hřbitově. Po opravě obvodo-

vých zdí hřbitova a márnice v dřívěj�ích letech
je to dal�í investice směřující do zvelebení
pietního místa v obci.

�Místo posledního odpočinku je významnou
součástí obce, řekl bych dokonce výstavní skří-
ní obce. Proto se obec sna�í toto prostředí
zlep�it. Rekonstrukcí chodníků a schodi�ť
chceme také zvý�it bezpečnost náv�těvníků při
jejich pohybu  po hřbitově, který je umístěn 
v příkrém svahu. Snahou obce  také bude upra-
vit tzv. trvale opu�těná  hrobová místa, která
zhor�ují vzhled tohoto pietního místa.� 

Obec připravuje dal�í investiční akce pro
rok 2009. Plánujeme přestavbu bývalé restau-
race �umava na kulturní a administrativní zaří-
zení, která ov�em zále�í výhradně na tom, zda
obec uspěje a získá finanční pomoc z regionál-
ního operačního programu, o kterou jsme letos
po�ádali. Jsme připraveni ucházet se o finanč-
ní prostředky na kompletní výměnu oken 
a zateplení vněj�ího plá�tě budovy ZŚ 
v Kolovči a na přestavbu objektu bývalé �koly
na byty, případně zva�ujeme vyu�ítí objektu 
v rámci komunitního plánování na chráněnou
dílnu. 

Hodláme investovat do výkupu pozemků 
a vytvořit nezbytné in�enýrské sítě ve vybrané
části obytné zóny a podpořit tak konkrétní
zájem o výstavbu rodinných domků v obci. 

V neposlední řadě je také obec připravena
pomoci zlep�it zabezpečení majetku a hodnot
obce a na�ich občanů modernizací strojového
parku místní jednotky sboru dobrovolných
hasičů nákupem nového hasičského vozu za
pomoci příslu�ných dotací, o které je po�ádá-
no. Nezbývá, ne� si přát, aby alespoň některý 
z těchto záměrů nabyl v pří�tím roce, tak jako
letos,  reálné podoby.

Václav Pergl, starosta obce

U� se tu �ije zase o něco lépe
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Malou slavnost u příle�itosti předání nové-
ho dětského hři�tě do u�ívání uspořádal o srp-
nové neděli Obecní úřad v Loučimi. Sporto-
vi�tě bylo vybudováno s pomocí stotisícové
dotace z Programu stabilizace a obnovy ven-
kova Plzeňského kraje, ale jeho vznik u� od
počátku provázely potí�e. 

Nejdříve sehnat cenově dostupnou firmu 
a za�ádat o stavební povolení. Na stavebním
úřadu se zjistilo, �e pozemek je veden jako
vodní plocha, bylo nutno podat �ádost 
o změnu druhu pozemku dle skutečného stavu.
Dal�í problém se vyskytnul při zji�ťování
umístění telefonního kabelu, který měl podle
plánu vést podél pozemku hři�tě. Vedl samo-
zřejmě středem - přelo�ení sloupu s telefonním
vedením a zru�ení přívodních kabelů stálo
obec dal�ích 20 tisíc, tak�e celkové náklady
nakonec dosáhly 196 tisíc korun. 

Koncem července ale mohla odborná firma
po předchozí úpravě pozemku osadit kolotoč,
dva druhy houpaček, houpací pru�inu pro
nejmen�í, lezeckou stěnu a skluzavku, pro
dospělé pak 3 lavičky. 

Úpravu terénu a okolí hři�tě u� obec zajisti-
la vlastními silami pod vedením pana Josefa
�vába.  Toho také jmenovala při krátké úvodní
řeči místostarostka obce Jana Dirriglová, která
měla na zřízení hři�tě hlavní podíl. 

Foto viz barevná poslední strana            (zh)

Co se podařilo a co se podaří v Kolovči

Rekonstrukce úřadu
v Černíkově

Touto akcí byla dokončena celková oprava
budov úřadu na návsi. 

Jaroslav �lachta, starosta obce  
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Vzpomínka na VVzpomínka na Vojtěcha Retaojtěcha Reta

Fotbalové gardy v Chodské Lhotě

První srpnovou sobotu se utkali na turnaji O pohár obecního úřadu Ch. Lhota fotbalisté čtyř mu�-
stev. Kromě pravidelných účastníků Staré gardy Su�ice to byla i Stará garda V�eruby, ale také
Zdravé mládí místní a Pocinovic.  Turnaj se hraje na klasickém hři�ti, a kdyby neměl svůj název
u� devět let, mohl by se jmenovat �fair play�, proto�e hlavním pravidlem pro v�echny zúčastněné
je slu�nost na hři�ti. V turnaji padlo celkem 52 gólů - kvalitní střelci anebo nekvalitní brankáři? 

Tuto otázku Václav Koutník, který má ve Lhotě sport na starosti, neře�il: ��e padaly góly je
samozřejmě dobře, ale tenhle turnaj, původně připravovaný pro staré fotbalové gardy, postupem
let trochu mění podobu. Dnes vidíme na hři�ti dva man�afty zku�ených fotbalistů a dva mladých,
kteří zku�enosti teprve sbírají. A myslím, �e se od těch star�ích mají co naučit.� 
Zku�enost tento rok zvítězila, pohár putoval do Su�ice, druhé místo obsadila stará garda V�eruby,
třetí bylo Zdravé mládí Ch. Lhota a poslední mladí z Pocinovic.                                               (zh)

V  Kolovči je dobrá voda
�V Kolovči je dobrá voda, vhodná pro

kojence, proto máme tolik dětí,�  říká místos-
tarostka  Kolovče Jana Peclová. 

Starosta Václav Pergl 4. října přivítal milý-
mi slovy v obřadní síni obecního úřadu tento-
krát sedm děvčátek a pět chlapců. 

Kulturní program dětí mateřské �koly v�dy
potě�í v�echny přítomné. Rodiče se podepsali
do kroniky, její grafickou úpravu si vzala na
starost paní učitelka I. Macánová. 

Této chvilky vyu�ila místostarostka, ka�dé-
ho občánka si pochovala a starosta předal
kytičky a dárky.  

Při závěrečném fotografování se obzvlá�tě
slečny tvářily jako budoucí modelky.        (OU)

Dne 8. října 2008 je tomu 70 let, co byl
nacisty umučen ve věku 38 let desátník v zálo-
ze pan Vojtěch Ret.

Jeho rodina nechala na místě, kde byl nale-
zen, postavit dřevěný kří�. Tento památník 
se nachází pod samotou �Pranty� nedaleko 
sv. Anny na Tanaberku.

Mezi námi jsou stále je�tě pamětníci, kteří
pana Reta znali a na tuto událost si pamatují.
Těm, kteří budou tento článek číst,ať připome-
ne, co němečtí nacisté dokázali udělat bez-
brannému člověku.

Za svoji statečnost a slu�bu vlasti byl roku
1946 panu Vojtěchu Retovi generálem
Ludvíkem Svobodou udělen Československý
válečný kří� in memoriam.

S úctou a láskou 
vzpomínají vnučka s rodinou 

Víte, �e...Víte, �e...
! I francouzské �eny budou mít pří-
le�itost projít omlazovací zázračnou
kůrou, kterou poskytuje kolovečský
mlýn? Mlýn bude toti� reprezentovat 
v listopadu Plzeňský kraj na veletrhu
TELENS CONTOIS ve Francii. S tímto
nápadem za námi při�la plzeňská radní Olga
Kalčíková a zastupitelstvo obce se shodlo na
tom, �e taková nabídka se snad ani nedá
odmítnout, i kdy� nás čeká zase velmi nároč-
ná práce kolem celé akce.
! O víkendu 19. - 20. července se
konal nultý ročník česko-německých let-
ních slavností u kostela sv. Anny na Tana-
berku? Organizátory bylo nově zalo�ené
Občanské sdru�ení Tanaberk, Obec V�e-
ruby, Hasičský sbor V�eruby a obec
Eschlkam. Program začínal v sobotu v pět
odpoledne a navzdory občasným de�ťovým
přeháňkám vládla v pivním stanu výborná
nálada. Hrála Hájenka a parket byl plný a�
do pozdních nočních hodin. V neděli se 
v kostele konala německá m�e a česko-
německý kulturní program. Milým překva-
pením bylo mno�ství lidí, kteří se letních
slavností zúčastnili a určitě přijdou za rok
znovu.
! Hasiči v Mileticích uspořádali tra-
diční volejbalový turnaj, kterého se
zúčastnilo 10 dru�stev? Vydařilo se počasí 
i celková atmosféra turnaje, pěkné i urputné
zápasy. Tak za rok opět nashledanou.
! Konec prázdnin si zpříjemnili hasi-
či ze Stanětic? Poslední srpnovou sobotu na
místním koupali�ti připravili mladí členové
SDH uzené kýty, které je�tě ohřívali na
grilu. Krom dobrého pití a jídla byly pro děti 
připraveny maličkosti do �koly a sladkosti.
Ve slunečném odpoledni panovala dobrá
nálada. A kdo si to nejvíce u�il? Děti.
! Poslední srpnový den se ve spor-
tovním areálu obce Běhařov konalo roz-
loučení s prázdninami? Odpoledne s vel-
kou dětskou účastí a dávkou bonbónů se
vydařilo a v�ichni společně zavzpomínali 
na léto.
! V Černíkově proběhlo v sobotu 
20. září vyhodnocení upravenosti domů 
a jejich přilehlého okolí? Oceněni byli: 
V Černíkově: �mídovi, Zímovi a Kotla-
nová, Zedník a Tomanová, v Rudolticích:
�imkovi a �mídlovi, ve Vílově: Najnarovi 
a Balínovi, ve Slavíkovicích: Králíková,
Vogeltanzovi a �lachtovi. 
! V polovině září se v Mrákově konal
6. ročník fotbalového turnaje Sped Cup?
Ve sportovním areálu ho pořádala firma
Karpem. Turnaje se účastnilo osm fotbalo-
vých mu�stev zastupující významné doprav-
ní firmy okresu. Tvořili je neprofesionální
hráči, přesto �lo o zajímavé souboje, za které
by se nemuseli stydět profesionálové. Turnaj
vyhrála OWS OST West s. r. o.. V�e ukonči-
lo posezení v hostinci Sauna, kde se o chut-
né občerstvení postarali mrákov�tí nohejba-
listé. Foto viz poslední strana.
! Poslední srpnovou sobotu proběhla
III. Brnířovská �lapka? Cyklovýletu na 55
a 20 km �umavskými kopečky po vedlej�ích
silničkách se zúčastnilo asi 200 lidí.
Cyklosoutě� byla i pro děti ve dvou věko-
vých kategoriích. Na závěr hrála �ivá hudba,
pro děti byla diskotéka.
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Úspě�ný rok kdyňských ku�elkářů

O pohár starosty Běhařova

�e se v�em turnaj líbil a byli spokojeni,� uvedl
Lubo� Reiniger z týmu pořadatelů. Podle něj
by Běhařov�tí v tradici pouťového nohejbalu
rádi pokračovali. �Letos poprvé se akce
zúčastnily i týmy z okolí, předchozí ročníky
byly domácí. Chtěli jsme nasbírat nějaké pořa-
datelské zku�enosti,� dodal Reiniger s tím, 
�e i pří�tí ročník bude otevřený. 

�Proto u� teď zvu zájemce o pohodové spor-
tování na ná� pří�tí turnaj,� vyzývá k účasti. 

zaslou�eně stal teprve patnáctiletý Dominik
Vraný z Klatov, který hájil barvy čtvrtých
Mazáků. 

Proto mohli být pořadatelé z Obecního
úřadu Běhařov a ze Sboru dobrovolných hasi-
čů Běhařov právem spokojeni, leto�ní pouťové
sportování, při něm� se nad ohněm také velmi
dobře otáčelo selátko pro následný rozbor tur-
naje, se vydařilo. �V�ichni si dobře zahráli 
a ani o zábavu nouze nebyla. Troufám si tvrdit,

Deset týmů bojovalo v Běhařově o co nej-
lep�í umístění při třetím ročníku nohejbalové-
ho turnaje trojic O pohár starosty obce. 

Po téměř sedmihodinovém zápasovém
maratonu byl nejspokojeněj�í tým Do dna, kte-
rému ov�em za absolutním vítězstvím cestu
pěkně zkomplikovala trojice z SK Bole�iny. Ta
přesto�e ve finále svedla s nakonec zlatým
mu�stvem Do dna vyrovnanou partii, musela
se spokojit se stříbrem. �Vítězové byli v závě-
ru lep�í,� upřesnil Lubo� Reiniger, který spo-
lečně s Jiřím Uhlíkem star�ím a Martinem
Rejtharem hájil barvy Juventusu. Ov�em do
nejlep�í čtyřky se trojice probojovat nedokáza-
la. Nejdříve se hrálo ve dvou skupinách systé-
mem ka�dý s ka�dým, dva nejlep�í z ka�dé
skupiny si to pak rozdali o stupně nejvy��í.

Z druhého místa se radoval zmiňovaný SK
Bole�iny, který hrál v sestavě Radek Farný
star�í, Radek Farný mlad�í a Zdeněk Jandík.
Na bronzovém stupínku stanula Okula - Du�an
Smáha, Roman �lehofer a Radek �míd. Těsně
pod bednou skončil tým mladíčků NK Mazáci
- Jiří Uhlík mlad�í, Dominik Vraný a Tomá�
Svoboda.

Pořadatelé nezapomněli ocenit ani nejlep�í
individuální výkon. Nejlep�ím hráčem se

PRODÁM
Stavební pozemek 

v Brnířově - předměstí Kdyně 
určený 

k výstavbě rodinného domu, 
okraj Brnířova mezi novými 

rodinnými domy.
Výměra 713 m2.  Na hranici 

pozemku el. energie, kanalizace,
voda a plyn. 

Cena 530 000,- Kč.

Volejte tel. 723 022 962, 
popřípadě nechte vzkaz 

v infocentru.

I v leto�ním roce ji�  51. v činnosti ku�el-
kářského oddílu se nám po sportovní stránce
dařilo. V soutě�i dospělých jsme měli zapoje-
na dvě dru�stva. Dru�stvo A v přeboru plzeň-
ského kraje a dru�stvo B v okresním přeboru
Doma�lice. V soutě�i dorostu hráli dorostenci
mistrovství plzeňského kraje. A právě doro-
stenci byli nejúspě�něj�í. V konečném pořadí
obsadili první místo a získali titul Mistr plzeň-
ského kraje a právo postupu do druhé doroste-
necké ligy. Bohu�el není mo�né se startu 
v druhé lize zúčastnit z časových a hlavně
finančních důvodů. 

A dru�stvo v přeboru plzeňského kraje
obsadilo pěkné třetí místo, kdy během celé

soutě�e podávalo velmi pěkné výsledky. B
dru�stvo v okresním přeboru obsadilo té� třetí
místo.

Velice dobře se nám dařilo i v soutě�ích jed-
notlivců. Na mistrovství ČR v Kutné Hoře 
v kategorii mu�ů obsadil třetí místo ná� hráč
Viktor Pytlík, který si stále dr�í místo v repre-
zentaci ČR.

V kategorii �áků navázal na titul přeborník
kraje krásným třetím místem na mistrovství
ČR v Přelouči Jakub �ťastný. Na Májový tur-
naj mláde�e v České Třebové byli nominování
jako reprezentanti plzeňského kraje Jakub
�ťastný a Teraza Strádalová. I zde si vedli
velmi dobře. Na vyhodnocení sportovců okre-

su Doma�lice za rok 2007 v kategorii mláde�e
byla vyhodnocena Tereza Strádalová mezi
deseti nejlep�ími.

Pomalu se ji� začínáme připravovat na dal�í
ročník, ve kterém bychom chtěli navázat na
dobré výsledky z minulého ročníku. Rádi při-
vítáme v na�ich řadách  nové členy mu�e, �eny
i mláde�.

Ku�elky si mohou přijít zkusit zahrát rodiny
s dětmi i kolektivy dospělých. Ku�elna bude
od září k dispozici  ka�dý pátek od 16:00
hodin. V případě zájmů mů�ete volat na mobil
723 369 931.                                                  

Za ku�elkářský oddíl ve Kdyni 
Jaroslav Löffelmann. 



Poslední prázdninová vyjí�ďka

K na�emu regionu neodmyslitelně patří
chodské koláče. Na Kdyňsku je se svým
týmem tvoří Marie Vondrovicová z Bořic,
která je majitelkou místní pekárny. Střídají se
zde dvě skupiny, dohromady zhruba 35 lidí,
převá�ně �en. Věk v této sladké dílně nehraje
�ádnou roli a v�ichni jsou sehraní jako jeden
člověk. Na leto�ní Vavřineckou pouť se peklo
sedm tisíc koláčů, ale paní Vondrovicová je
podle narůstajících objednávek zvyklá, �e toto
číslo není konečné, někdy dosáhne osmi tisíc.
Nikdo z přítomných se v�ak tohoto vysokého
čísla nebojí. Vládne zde opravdu veselá 
a dobrá nálada, která se přená�í z jedné směny
na druhou.

Hanka Hoffmannová

Kdy� se peče
s chutí

Poslední prázdninovou neděli uspořádala
kulturní komise cyklovýlet. Účastníci si mohli
vybrat ze dvou tras. Na první ročník byli pořa-
datelé příjemně překvapeni účastí 50 cyklistů.
Nejelo se na čas, ale pro radost z pohybu 
v krásném, slunečném odpoledni. O dobrou
náladu po výletu se postarali hasiči ze
Soustova, kteří připravili dobré občerstvení.
Bylo příjemné si popovídat s ostatními příz-
nivci cyklistiky. Na�imi vesničkami vede řada
cyklotras, jsou vyu�ívané čím dál tím více, 
a proto na vlastní oči vidíme zvý�ený zájem. 

Díky Sdru�ení obcí Kdyňska jsme získali
jedno cykloodpočívadlo a tímto za cyklisty
děkujeme.                                    (OUDla�ov)

Takovéto odpočívadlo letos přibylo ve v�ech
jednadvaceti obcích mikroregionu Kdyňsko.

Venkovská turistika a agroturistika - alternativní zdroj ob�ivy 
pro zemědělce a podnikatele na venkově

Obecně prospě�ná společnost Úhlava, o. p. s. ve spo-
lupráci se sdru�ením Běleč  z. s. p. o. připravila čtyř-
denní vzdělávací kurz určený v�em, kteří se zajímají 
o mo�nosti podnikání ve venkovské turistice a agrotu-
ristice. Projekt je spolufinancován Evropským zemědělským fondem pro rozvoj

venkova a účast na něm je pro v�echny zájemce zdarma.

Pionýrská skupina Jitřenka Kdyně pořádala 
v sprnu dětský tábor na Rabí u �ichovického
jezu. Téma leto�ní celotáborové hry bylo MASH
4077. Jak název napovídá, tábor se hem�il mas-
káčovou a zelenou barvou. 

Dovádělo se v lese při bojovkách, na naučné
zdravotnické a přírodovědné stezce, při rukodělné
činnosti, ale hlavně v řece. Řeka obklopuje tábo-
ři�tě ze v�ech stran, proto děti zkou�ejí vodácké
dovednosti na klidném náhonu i v peřejích pod
jezem. Přes náhon je nata�ené silné lano, na kte-
rém bylo téměř pořád �obsazeno�. 
V�em vedoucím, kteří se podílejí na přípravě

programu, kteří hlídají bez nároku na odměnu
děti nepřetr�itě 14 dní ze svého volného času 
i samotnému personálu tábora, patří moje velké
DÍKY.                                    

Ivana Mochurová, skupinová vedoucí

Leto�ní tábor v Rabí

Hledáme spolupracovníka 
se znalostí:

AJ,  NJ, PC - Word, Exel, Corel
časová pru�nost, znalost regionu

infocentrum@kdyne.cz
379 734 385
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Účastníci kurzu �Venkovská turistika a agroturistika� budou mít mo�nost seznámit se s infor-
macemi potřebnými pro zahájení či roz�íření podnikání v oblasti venkovské turistiky a agroturis-
tiky, s �irokou �kálou slu�eb cestovního ruchu, které lze nabízet, s marketingem a účinnými nástro-
ji propagace a reklamy, s mo�nostmi získání dotací a podpor pro venkovskou turistiku, s vyu�itím
informačních a komunikačních technologií, s mo�nostmi měst a obcí při podpoře rozvoje cestov-
ního ruchu na svém území atd.  

Součástí kurzu bude také jednodenní exkurze po agrofarmách a dal�ích poskytovatelích 
venkovského cestovního ruchu spojená s výměnou zku�eností s jejich provozovateli.

Ka�dý účastník dále obdr�í odbornou publikaci a CD se studijními materiály. Jako studijní pod-
pora bude pro zájemce zpřístupněn e-learningový kurz obsahově pokrývající jednotlivá témata
�kolení. Na závěr �kolení získají účastníci osvědčení o absolvování kurzu.
Čtyřdenní vzdělávací kurz (vč. jednodenní exkurze) se uskuteční v Muzeu příhrani-

čí ve Kdyni v následujících termínech: 5. 11., 6. 11., 26. 11. (exkurze) a 27. 11. 2008.  
Stejný kurz bude probíhat také ve �vihově (zahájení 29. října) a v Kotovicích-Zálu�í (zahájení

12. listopadu), aby se případný zájemce mohl zúčastnit kurzu v místě, které je pro něj nejdostup-
něj�í. Z důvodu omezené kapacity je nutné se na kurz předem přihlásit, nejpozději do konce října
2008.

Zájemci o účast v kurzu či bli��í informace se mohou obrátit na mana�era projektu. Kontaktní
údaje naleznete pod tímto článkem. 

Úhlava, o. p. s., Krameriova 138, 339 01  Klatovy
Ing. Pavel Vondráček, e-mail: vondracek@uhlava.cz, tel. 376 311 745
www.uhlava.cz      www.rac.uhlava.cz

Evropský zemědělský fond pro rozvoj venkova. 
Evropa investuje do venkovských oblastí. 

Dovolenou na venkově v České republice si v loňském roce dopřálo přes 30 tis. lidí. Podle
odborníků na cestovní ruch se tento počet bude v budoucnu výrazně zvy�ovat a zájem o venkov-
skou turistiku a agroturistiku poroste. Do deseti let by se mohl počet turistů na venkově zdvoj-
násobit. 

Podmínkou pro zvy�ování počtu náv�těvníků ve venkovských oblastech je v�ak dostatečná 
a kvalitní nabídka, která turisty zaujme. Nemusí přitom jít pouze o ubytování a stravování, ale
předev�ím o dal�í doprovodný program, který nabídne turistům atraktivní vyu�ití volného času
při zachování �venkovského charakteru� nabízených slu�eb. Jedná se např. o pobyty na farmě,
projí�ďky na koních, rybaření, houbaření, zimní a letní sporty, řemesla, zájezdní hostince, �koly
v přírodě, ubytování v soukromí, kempy a dal�í aktivity tě�ící z historických, kulturních a přírod-
ních zajímavostí venkova.
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Vlaky do budoucnosti
�Tady nikdy nebyl klasický turnus.

Původně, v době mého nástupu, tady slou�ili 
2 výpravčí a přednosta, zařazený do turnusu. 
V noci byla pauza, a dokonce i přes den. Nyní
jsme tady zase 3 výpravčí. Ke třem výpravčím
bývali 3 výhybkáři. Dneska je tu jenom jeden,
slou�í v pracovní dny od 8 do 14 hodin.
Vykonává dopravní slu�bu, má na starosti
údr�bu, úklid, zahradnické práce. Výhybky se
ovládají v�echny z ústředního stavědla.

V roce 2006 byl na této trati zavedený tra-
ťový radiový systém. Mám spojení se strojve-
doucím vlaku, ale mů�u taky zastavit vlak a to
buď jeden anebo v�echny v dosahu stanice.
Funguje to tak, �e radiový systém vlak zabrz-
dí. Dosah je a� do Klatov, na druhou stranu do
Dobříkova, tam se musí strojvedoucí přeladit
na frekvenci v dosahu Kdyně a Doma�lic.

Kromě strojvedoucího mám
spojení s dispečerem. Centrální
stop jsem je�tě nepou�il, ale
výpravčí v Nýrsku viděl, jak do
rozjí�dějícího se vlaku někdo
naskakoval nebo vyskakoval 
a zůstal tam viset, doběhl do kan-
celáře a vlak zastavil.�

Výpravčí s červenou čepicí 
a výpravkou mů�eme vidět 
v Doma�licích, Kdyni, Poci-
novicích, Janovicích nad Úhla-
vou a Klatovech. Od roku 2006
vypravují také 4 nové soupravy
Regionova, které jezdí přede-
v�ím o víkendu, ale na některých
spojích i ve v�ední den. Svezení
takovýmto vlakem na regionální
trati je na úrovni, příjemný 
hlas ohla�uje stanice jako 
v metru, na světelném panelu

bě�í čas odjezdu� 
Po 120ti letech provozu neztratila trať 185

svůj význam. Jestli�e při vzniku napomáhala
rozvoji průmyslu v regionu, smyslem její
dne�ní existence by mohlo být napomáhání
rozvoje turistiky v jihozápadní části Po�umaví.
A kdo ví, mo�ná i přepravování men�ích
nákladů nebude v budoucnu výsadou automo-
bilů, ale i dráhy.                         Zdeněk Huspek

trati pro tuto oblast, sídlil zde traťmistr. Jedním
z posledních pochůzkářů byl pan Tauer 
z Doma�lic, jezdil vozíkem a chodil pochůzku.
V současní době údr�bu kolejového svr�ku
zabezpečuje �elezniční správa dopravní 
cesty.

V roce 1975 prodělala zdej�í trať generální
obnovu, kterou dělalo �elezniční vojsko. 
V Dobříkově měli montá�ní základnu, tábor 
v Koutě na �umavě. Dělal se úsek z Doma�lic
do Janovic a částečně na �el. Rudu.

�Vojáci při�li na Velikonoce někdy v břez-
nu, napadl sníh a ne� měli své vojenské dispe-
čery, tak jsme jim je dělali my,� vzpomíná
výpravčí Mráz. �Dobříkov byl aktivovaný, ale
byl tam jenom dozor a pokud se v Po-
cinovicích nabízel vlak do Kdyně, musel mít
souhlas od Dobříkovského, �e jsou výměny
postavené a uzamčené na první kolej a ta je

volná. Vojáci na trati měli tvrdý �ivot, dělníci
ze Starého Plzence kdyby nedostali oběd, tak
nedělali, vojsko makalo, i kdy� jim oběd 
přivezli pozdě. Skončili na podzim a proto�e
trať nebyla přebraná, některé dokončovací
práce dělali potrestaní z Borské věznice.
Taková perlička - měli mezi sebou vyčleněné
trhače ovoce - ti jenom očesávali ovoce kolem
trati - ořechy, hru�ky, jablka, �vestky�� 

U příle�itosti výročí trati nám poskytl
rozhovor o současné slu�bě v �elezniční sta-
nici Pocinovice její výpravčí Václav Mráz.

Pocinovice současnosti
Patrová budova z červených neomítnutých

cihel s oslnivě bílými rohovými kvádry je
ozdobou trati Doma�lice - Klatovy. Celkem 
3 byty plus jeden podkrovní, z toho největ�í
patřil přednostovi, v přízemí samozřejmě
čekárna, kancelář výpravčího a přednosty, ve
stejném stylu přístavek pro zabezpečovací
zařízení, vedle domeček s WC. Vpravo budo-
va skladu - kdy� se díváte z okénka vlaku,
který právě zastavil ve stanici Pocinovice.
Sklad byl u ka�dého vět�ího nádra�í, v průčelí
této budovy vybledlý a �patně čitelný nápis
oznamuje: Hospodářské dru�stvo skladi�tní 
v Doma�licích, filiální sklad v Pocinovicích.

A samozřejmě koleje - 2
dopravní a jedna manipulační.
Ta je přístupná pouze ve
směru od Kdyně, výhybka od
Janovic byla před časem zru-
�ena. Na jejím místě je zara-
�edlo, v �elezničářskou han-
týrkou �turc.

�V současné době jezdí
manipulační vlak pouze do
Kdyně,� přestavuje výpravčí
Václav Mráz stanici, ve které
slou�í nepřetr�itě od  roku
1972. �Pocinovice se neobslu-
hují, i kdy� manipulák má
trasu v grafikonu, proto�e tady
u� se nic nenakládá ani nevy-
kládá. Manipulák z Doma�lic
obsluhuje Kdyni a Kout na
�umavě. Posledním majite-
lem skladu byla Rolnická
obchodní společnost, která tu měla obilí.
Naposledy si nakládací prostor pronajalo JZD
Černíkov, chodily sem komponenty na výrobu
nábytkových souprav, válendy, molitany, pera
a tak. Občas se nakládala zemědělská technika,
kterou tady někdo koupil v Německu a posílal
si ji dráhou. Teď u� se pět let nakládá jen 
v Doma�licích.�

Václav Mráz bydlí v nedalekých Smr�o-
vicích, vlaky vypravuje u� 40 let. 
A celou tu dobu sleduje proměny dráhy.
Zajímá se také o její historii. �Ve své době fun-
govala �elezniční stanice jako samostatná jed-
notka,� pokračuje, �přednosta vybíral poplatek
za elektriku od partají, které v budově bydlely,
vybíralo se za zaměstnanecké uhlí, vydávaly 
a prolongovaly se re�ijní průkazky, zaměst-
nanci odcházející do penze sem chodili vyřizo-
vat v�echny věci.� 

Tohle skončilo v roce 1992, funkce přednos-
ty byla zru�ena a po různých reorganizacích  je
�st. Pocinovice začleněna (nebo-li řízena) do
Provozního obvodu Klatovy. 

Z doby parních lokomotiv zbyla v koleji�ti
popelová jáma, slou�ící k vysypání popela 
z popelníku lokomotivy v době, kdy z vodního
jeřábu zbrojila vodu. I vodní jeřáb je funkční -
pro příle�itostné nostalgické jízdy parních
vlaků. Ve stanici byl traťový okrsek a správa

�elezniční trať z Doma�lic do Klatov slaví 120 let trvání�elezniční trať z Doma�lic do Klatov slaví 120 let trvání

Ve Smr�ovicích �U deseti mostů�

Staniční budova, vpravo dole ústřední stavědlo
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První pokus o vybudování �elezničního spo-
jení mezi městy Doma�lice a Klatovy se obje-
vil ji� v r. 1863. Tehdy se je�tě jednalo jen 
o alternativní variantu trati České Budějovice -
Plzeň a trať měla procházet po trase České
Budějovice - Hora�ďovice - Su�ice - Klatovy -
Janovice - Kdyně - Doma�lice. Tam se měla
napojit na ji� existující �elezniční trať Furth im
Wald - Doma�lice - Plzeň. Nakonec byla reali-
zována původně navrhovaná trasa České
Budějovice - Strakonice - Nepomuk - Plzeň,
zprovozněná r. 1868.

V následujících dvou desetiletích se objevilo
hned několik projektů na �elezniční tratě pro-
cházející Kdyňskem. V�echny tyto návrhy byly
iniciovány soukromým kapitálem průmyslníků
a velkostatkářů. O �elezniční tratě procházející
přes Klatovy měli také velký zájem klatov�tí
zastupitelé a mimo jiné i hrabě Ferdinand
Chotek, starosta su�ického okresu.

V r. 1869 se objevil návrh na tzv. Českomo-
ravskou východní dráhu z bavorského města
Furth im Wald přes V�eruby, Klatovy, Písek,
Tábor a Brno do �iliny. Tento nikdy neusku-
tečněný návrh se v prakticky toto�ných verzích
znovu objevil r.  1871, 1874 a opět v r. 1878.

Dal�í z neuskutečněných návrhů na �eleznič-
ní spojení vedoucí zdej�í krajinou pochází z r.
1872. Měl propojit obce na trase Klatovy -
Chudenice - Staňkov - Hor�ovský Týn - Bělá
n/R. - Weiden. I u tohoto projektu byl učiněn
je�tě jeden pokus o jeho realizaci, a to r. 1881.

Úspě�ný byl a� projekt tvz. Českomoravské
transversální dráhy, spojující města Doma�lice,
Kdyně, Klatovy, Su�ice, Hora�ďovice, Písek a
Tábor. Původní návrh z r. 1869 podala společ-
nost v čele s hrabětem Vald�tejnem. Na konci r.
1870 byla dokonce vyměřena trasa úseku
Kdyně - Úborsko - Klatovy - Kolinec. V r.
1871 byla v kdyňském zastupitelstvu projedná-
vána otázka trasy �eleznice z Doma�lic do
Klatov, na základě �ádosti o stavební koncesi
na stavbu �elezniční trati, kterou podal baron
Arno�t Puteani u ministerstva obchodu.
Okresní výbor ve Kdyni po�ádal také ředitele
přádelny, aby ve Vídni podpořil tento projekt.

Dne 14. 1. 1872 byla vyslána do Vídně depu-
tace měst Doma�lice, Kdyně, Su�ice,
Strakonic a Písku na podporu �elezničního
spojení těchto měst. Za Kdyni se deputace
zúčastnil obchodník Franti�ek Lommer na
obecní náklady.

Celá trať z Doma�lic přes Klatovy, Tábor,
Brno do �iliny byla vyměřena r. 1874 na pří-
kaz ministerstva dopravy. Konečnou podobu
Českomoravské transversální dráhy vydal spo-
lek podnikatelů ve spise uveřejněném 4. 12.
1879. Realizace projektu ale stále vázla na
vysokých nákladech, potřebných na stavbu.
Bylo proto potřeba je�tě mnoha schůzek a jed-
nání v letech 1881 a 1882. Jedna z nich se
uskutečnila v dubnu 1882 v Klatovech.
Zúčastnili se jí mimo jiné i klatovský starosta,
zástupci města Kdyně v čele s purkmistrem
Josefem �afránkem, dr. Halík a Petr Hana 
z  Doma�lic. 

Roku 1883 bylo definitivně rozhodnuto, 
a po projednání v ří�ském sněmu byl 23. 11.
1883 přijat zákon o stavbě dráhy. Realizací
celého projektu se ujal stát a práce na stavbě
započaly r. 1885. Ze státního rozpočtu na 
r. 1886 byla vyčleněna na stavbu trati částka
2.600.000 zlatých. Práce na stavbě byla rozdě-
lena na dvanáct úseků a v r. 1887 pracovalo na
v�ech úsecích trati více ne� 3200 dělníků.
Někteří z nich pocházeli a� z Itálie. Náročná
byla zejména stavba viaduktu u Smr�ovic,
sklenutá deseti oblouky. Budovaná trať nava-
zovala v úseku Janovice n/Ú - Klatovy na ji�
fungující �elezniční trať Plzeň-Klatovy- �elez-
ná Ruda, která byla zprovozněná postupně v r.
1876 - 78.

Ve Kdyni bylo nutné postavit silnici k bu-
doucímu nádra�í, a proto městská rada v r.

1885 rozhodla o její stavbě na obecní náklady.
Přádelna poskytla pozemky na cestu zdarma 
a finančně podpořila i její stavbu. 21. 8. 1886
bylo usneseno svolání majitelů pozemků pod
budoucím nádra�ím. Za pozemky měl stát
zaplatit 2/3 ceny a zbývající 1/3 doplatilo
město Kdyně. Vybudování silnice k nádra�í
stálo 10.997 zlatých a stavěli ji podnikatelé 
A. Kiss a Eduard Lob.

Stavba pokračovala rychlým tempem a kon-
cem července 1888 proběhla inspekční pro-
hlídka trati c. k. stavebním ředitelem
Bischofem. Zatě�kávací a provozní zkou�ky
proběhly v září. Provoz na trati byl slavnostně
zahájen v neděli 30. 9. 1888. Z Hora�ďovic
vyjel po 8 hodině ráno vyzdobený vlak, ve kte-
rém jel např. i prezident státních drah Alois
rytíř Czedik a ředitel stavby, c. k. stavební
ředitel Bischhof a také představitelé měst,
okresů a soudů. Pravidelná doprava byla zahá-
jena následující den 1. 10. 1888. Ze Kdyně do
Doma�lic jezdily vlaky 3x denně a to v 01.13,
11.13 a 19.29 hodin, opačným směrem 
v 02.16, 8.48 a v 16.31 hodin. Za jedno pásmo
ujeté ve vlaku se platilo 11 krejcarů.

Na závěr je�tě dvě tragické události v sou-
vislosti se stavbou �eleznice: v r. 1888 ve
Kdyni zemřel in�enýr  stavby �elezniční trati
Josef Zima (33 let) a byl pohřben na zdej�ím
hřbitově u vchodu do kostela sv. Mikulá�e. 
A v r. 1887 se zastřelil �elezniční podnikatel
Hermann Hocke z Prahy, kterému byl svěřen
dozor na úseku �eleznice mezi Janovicemi 
a Kdyní (údajně kvůli velkému oblouku trati
mezi Koutem a Kdyní - zastávka ve Starci byla
zřízena a� mnohem později).     Miroslav Böhm

Pohled do minulosti: nádra�í ve Kdyni

1. října to bylo ji� 120 let od zahájení
�elezničního spojení přes Kdyni. 

Na podzim r. 1888 byla zprovozněna
tzv. Českomoravská transversální
dráha, spojující města Doma�lice -
Kdyně - Klatovy - Su�ice - Hora�ďo-
vice. Historie výstavby této trati se
začala psát ale ji� o několik let dříve.



Elitex otevřel dveře
Následkem havárie záhadného jezdce byl

poničen mostek v Zahořanech směrem na
Doma�lice. A tak Správa a údr�ba silnic, cest-
mistrovské středisko č. 2 mající na starosti
Kdyňsko, se ujala se v�í zodpovědností tohoto
úkolu a po�kozený most opravila. 

To, �e se k této nehodě s poničením mostu
nikdo nepřihlásil, znamená, �e něčí nezodpo-
vědnost stojí prostředky, které jdou také z na�í
kapsy.        Hanka Hoffmannová, OU Zahořany

Řidič zničil most

Krom jiných prací zde bylo potřeba udělat
nové betoná�e, kde pan Franti�ek Duri� 
s Josefem Breiem odvedli dobrou práci.  

Společnost Elitex Machinery, s. r. o. uspořá-
dala  22. srpna den otevřených dveří. Pozváni
byli bývalí zaměstnanci, rodinní příslu�níci
stávajících zaměstnanců, obchodní partneři 
a �iroká veřejnost.

Aby se mohli účastníci - kterých se dostavi-
lo zhruba 250 - seznámit se současnou výro-
bou, akce proběhla za plného provozu ranní
směny. Lidé se mohli také podrobně seznámit
s výrobou papírenských strojů (Francie, �vý-

carsko), dvouzákrutových skacích strojů ETS
(vlastní výrobek), strojků pro dřevozpracující
průmysl (Německo) a podrobně jim byla
vysvětlena výroba výlisků a nářadí pro auto-
mobilový průmysl (například pro automobily
�koda, VW, Audi, Porche, Bentley, atd.).
Zajímavé také byly ukázky obrábění na
nových obráběcích centrech. Během tohoto
dne se mohli příchozí občerstvit grilovanými
klobásami a točeným pivem.                   (OM)
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Leto�ní ročník cyklu koncertů �Hudba v synagogách
Plzeňského regionu� byl uzavřen koncertem v synago-
ze ve Kdyni. Posluchači v synagogách v Kasejovicích,
Radnicích, Hartmanicích, v Plzni a v přidru�eném
bavorském Flossu se mohli i letos setkat s uměním
předních českých interpretů. Ve velké synagoze 
v Plzni vystoupil např. světoznámý houslista Josef Suk,
na dal�ím koncertu pak slavná pěvkyně Soňa Červená. 

Ve kdyňské synagoze se ročník ukončil 14. září
komorním večerem tří houslistů - Miroslava a Libora
Vilímce s Jitkou Novákovou. V souboru pod názvem
Tre violini za spolupráce klavíristky Milady Nejdlové.
Plně obsazená synagoga vyslechla díla W. A. Mozarta,
J. M. Leclaira, A. Dvořáka, G. Kleina a dal�ích 
skladatelů. 

Koncert ve kdyňské synagoze, která se vyznačuje
skvělou akustikou, je  nedílnou součástí celého cyklu,
který má ji� sedmiletou tradici a získal si právem
odborné uznání i �iroké posluchačské zázemí. 

Chvályhodná je i benefiční my�lenka cyklu. Výtě�ek
z koncertů přispívá k obnově Staré synagogy v Plzni,
která je té� akusticky vynikajícím prostorem a skvělou
architektonickou památkou. Cyklus koncertů, včetně
koncertu ve Kdyni, se bude konat i v pří�tím roce.         

Sylva Heidlerová
Foto viz poslední barevná strana

�estý ročník
Hudby v synagogách



V�erubsko např íč  generacemi
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Vítání nových občánků narozených od srpna 2007 do června 2008 proběhlo 21. června v zase-
dací místnosti městyse V�eruby. Pozváno bylo 9 miminek s rodiči, dostavilo se jich sedm, 3 hol-
čičky a 4 chlapečkové.  V úvodu vystoupili �koláci s krátkým pásmem básní a hrou na hudební
nástroje, poté v�echny přítomné uvítala paní �upová a radost nad dal�ími občánky vyjádřila v krát-
kém proslovu starostka Ludmila Rousová. 

Ka�dý nový občánek obdr�el pamětní kní�ku, maminky potě�ila květina a poukázka na nákup
dětského zbo�í v hodnotě 500,- Kč a v�ichni rodiče se zapsali do kroniky.

Významným dnem pro V�eruby byl 28.
červen, neboť proběhla oslava k udělení
obnoveného titulu městys V�eruby spojená
se slavnostním otevřením víceúčelového
hři�tě s umělým povrchem. 

Hři�tě bylo spolufinancováno Plzeňským
krajem, který přispěl částkou 700 000,- Kč,
téměř 2 miliony korun investovala obec z roz-
počtu. Slavnostní pásku přestřihli starostka
městyse ing. Rousová a náměstek hejtmana
plzeňského kraje ing. Vilímec. Následovalo
krátké taneční vystoupení dětí Z� a po nich se
ji� střídaly zápasy ve vybíjené, v minikopané
dětí a turnaj v minikopané dospělých. 

V souvislosti s obnovením titulu městys
V�eruby byla ve �kole výstava fotografií 
z minulosti V�erub a kdo měl zájem, mohl si
zakoupit Pamětní list, pohledy a kní�ky o his-
torii V�erub. Ve večerních hodinách hrála 
k tanci a poslechu Doma�lická trojka.

�áci byli při zahájení nového �kolního roku
mile překvapeni změnami, kterými �kola přes
prázdniny pro�la. 

Vedle nových plastových oken a drobných
vnitřních úprav ka�dého jistě zaujala nová
barevná fasáda, její� dokončení se sice posu-
nulo, ale dnes ji� září novotou celá budova. 
K pěknému a příjemnému vnitřnímu prostředí
a krásnému hři�ti tak �kola dostala i nový ven-
kovní vzhled. 

Věříme, �e to v�e přispěje ke spokojenosti
nejen dětí a pracovníků �koly, ale i v�ech
dospělých, kteří �kolu nav�tíví při dnech otev-
řených dveří či při plánovaném kurzu výpočet-
ní techniky.                                    OÚ V�eruby

�kola
v novém

V sobotu 20. září  se uskutečnilo v kulturním domě dal�í setkání důchodců, pro které byl, stej-
ně jako loni, zaji�těn bezplatný odvoz. Na úvod vystoupili  s krátkým pásmem �áci místní M� 
a po nich také �áci Z�. Celým odpolednem potom provázela důchodce Doma�lická trojka, ve které
hraje v�erubský rodák pan Táborský. 

A hudba se nejen poslouchala, ale řada účastníků si na ni také zatancovala. V KD byla připra-
vena výstava fotografií o historii V�erubska a také albumy, ve kterých se někteří poznali ji� na sta-
rých �kolních snímcích. Pro v�echny bylo připraveno malé občerstvení, při kterém se bavili a� do
večerních hodin, tak�e předpokládaný konec se o nějakou hodinku prodlou�il.          Renata Reifová

Setkání důchodců se prodlou�ilo
Zaplněné nové hři�tě při slavnostním otevření.

�áci v�erubské �koly 
zachránili po�tolku

A to předev�ím proto, �e si o prázdninách
v�ímali svého okolí.

Kontaktovali Záchrannou stanici 
�ivočichů, která se pokusí popálené křídlo

od elektrických drátů vyléčit a po�tolku
vrátit zpět do volné přírody.



Spinning ve Kdyni? Proč ne!

Letos v červnu ukončila Masarykova základní �kola ve Kdyni projekt financovaný z prostředků
Evropského sociálního fondu a státního rozpočtu České republiky, jeho� základní my�lenkou byla
příprava a vytvoření prostoru pro vzdělávání dospělých. Projekt byl realizován jako pilotní studie,
kdy jeho hlavní náplní bylo vytvoření a odzkou�ení modulů celo�ivotního vzdělávání zaměřených
na získání a zvý�ení znalostí a dovedností v těch klíčových aktivitách, jejich� rozvoj by měl být
opravdu celo�ivotní. 

Za základní trivium gramotnosti dospělého jedince jsme zvolili znalost cizího jazyka, u�ivatel-
skou znalost práce s PC a komunikační a prezentační dovednosti. 

Motto na�eho projektu �Pomozte vlastnímu úspěchu dal�ím vzděláváním s námi� vystihuje na�i
víru ve skutečnost, �e i základní �kola mů�e fungovat jako kvalitní poskytovatel vzdělávání pro
dospělé. Přejeme si, aby na�e �kola byla místem setkávání v�ech generací. Místem, kde máme
znovu naději pocítit �obrozeneckou� tvořivou pospolitost a komunitní dynamizující atmosféru, kde
cítíme, �e město o�ívá, začíná dýchat. Místem, kde se setkávají ti, kteří vědí, �e vývoj je přirozený
a vzdělávání je nezbytné. To je toti� základní filozofií a úlohou �koly - vytvoření příjemného a bez-
pečného místa, kde jsou v�ichni zúčastnění partnery, kde se vzdělávaní vzdělávají podle svých indi-
viduálních mo�ností a potřeb a odcházejí do �ivota vybaveni potřebnými znalostmi a praktickými
dovednostmi.

Závěrečná rekapitulace a hodnocení zku�eností získaných z průběhu realizace projektu potvrzu-
jí, �e na�e filozofie a nastolený směr rozvoje aktivit �koly byly správné. Pilotními kurzy úspě�ně
pro�lo přes 180 účastníků a jejich závěrečné hodnocení bylo velmi pozitivní. Nejvíce frekventantů
absolvovalo kurzy zaměřené na informační technologie, také o jazyky byl velký zájem. Jistou
popelkou mezi nabízenými kurzy byla oblast komunikačních a prezentačních dovedností, jejich�
u�itečnost a atraktivitu doposud místní občané neobjevili. Je to zřejmě tím, �e tyto typy kurzů znají
a nav�těvují předev�ím vedoucí pracovníci a mana�eři. Nicméně schopnost úspě�né komunikace 
a vlastní sebeprezentace by měla patřit, předev�ím v této době, mezi základní dovednosti ka�dého
z nás. 

Součástí projektu byl i průzkum, týkající se názorů občanů na celo�ivotní vzdělávání a jeho
poskytování základní �kolou a jejími zdroji. Výsledky, které spolu s charakteristikou projektu shr-
nuje informační bulletin, byly pro MZ� ve Kdyni velmi příznivé. Vyplývá z nich, �e ná� cíl je reál-
ný a �e o vzdělávání dospělých je ve Kdyni a okolí velký zájem.  Proto začínáme nový �kolní rok s
roz�ířenou nabídkou kurzů pro dospělé a věříme, �e se na�e �kola stane opravdovým centrem vzdě-
lávání ve Kdyni. 

Ve�keré informace o kurzech naleznete na webových stránkách �koly www.zs-kdyne.cz a v právě
distribuovaném informačním bulletinu.

Mgr. et Bc. Pavel Kopta, zástupce ředitele MZ� Kdyně

Kdy� mi zatelefonovala Jana Karausová,
abych se při�la podívat, �e chce ve Kdyni
začít provozovat spinning, chtěla jsem se na
článek připravit. Kdybych tento pojem
měla rychle laicky vysvětlit, asi bych začala
s něčím jako společná jízda na rotopedu či
sborová cyklistika v tělocvičně. A to vskut-
ku ve Kdyni chybí. Pro jistotu jsem ale
mrkla na internet a na�la, �e nejde o �ádné
rotopedy, ale o program cvičení na stacio-
nárních kolech, které spojuje hudba a moti-
vace do přesně dávkovaného tréninku.
Spinning program pro lidi ka�dého věku 
a úrovně zdatnosti smí nabízet pouze auto-
rizovaná centra, kde jednotlivé lekce vedou
lektoři s certifikátem, tak trochu �ílenci 
a fajn lidi. Co nabídne nové spinning cent-
rum ve Kdyni? Na to jsem se zeptala provo-
zovatelky Jana Karausové.

Deset a jedno kolo pro instruktora. Tím
budu já, popřípadě tři moji kolegové, kteří jsou
rovně� zapojeni do spinningového dění. Sama
mám �ivnostenský list, vedla jsem spinning
hodiny v Doma�licích, navíc jsem zdravotní
sestra, zajímá mě pozitivní vliv spinningu na
zdraví. Kolegové jsou rovně� akreditovaní
spinningoví cvičitelé. 

Výjimečný byl první den, který byl zároveň
upoutávkou  na dal�í provoz. Ukázkové hodi-
ny vedli členové českého spinning týmu.
Zájem byl velký, v�echny stroje, to znamená
zcela nová kola, byla obsazena.

Samotný spinningový prostor zas není
tak velký. Kdy� si představím, co spotřebu-
je jedenáct potících se lidí kyslíku�

Jde o certifikované spinningové centrum 
s klimatizací a vzduchotechnikou. Prostor má 
i přímé odvětrání okny.

Přesto se u vás ale lidé zapotí�
To musí, aby spalovali kalorie. A i kdy�

budou zpoceni,věřím , �e budou odcházet spo-
kojeni.

A pak vyjdou mezi hosty restaurace.
To právě vůbec ne. S na�ím penzionem

Černý orel má spinning jen společnou adresu.
Je zřízený vlastní vchod, v suterénu jsou �atny
a sprchy. Navíc nabízíme solárium, saunu, 
a kdy� u� jsme u té restaurace, myslím, �e
správným bonusem mů�e být také vynikající
večeře či ubytování v penzionu.

Zmiňujete bonusy, jaké dal�í nabízíte?
Permanentky a relaxační dárkové balíčky.

Lidé u� chtějí více, ne� jen posezení v hospo-
dě. To je a� na závěr nějakého vy�ití, ať u�
cyklistického či motorkářského výletu, sauny,
solária a teď nově spinningu. Nabízíme to, co
baví i nás samotné. Skupinové a firemní akce
lze spojit s ubytováním. Blí�í se Vánoce a i my
doká�eme pod stromeček připravit nekonvenč-
ní balíček.

Nebojíte se komerční spinning postavit
vedle rekreační cyklistické nabídky
Kdyňska?

Ne ka�dý chce poka�dé jezdit venku, s přil-
bou, v de�ti, v zimě. Zapálení cyklisté si u nás
udr�ují či posilují fyzičku. Po pravidelném
spinningu se zjara budete divit, co v�echno
vyjedete. Spinning je oproti cyklistice fyzicky
náročněj�í.  Dvě hodiny na kole v tělocvičně
týdně jsou proto pro hubnutí efektivněj�í ne�
stejná doba jízdy třeba podél řeky. 

A� dosud jsem spinningové kurzy jezdila
pro někoho a jinde, nyní to chci zkusit ve svém
a sama. A snad sama nezůstanu. Pokud se
povede vytvořit správná parta, mů�eme naplá-
novat něco i mimo tělocvičnu, u� teď mám 
v hlavě klasické cyklistické vý�lapy, třeba na
�umavu. Svoji ideu chci neustále prohlubovat. 

Co kdy� se ve skupině sejdou spinningoví
matadoři s úplnými nováčky?

Nováčkům bych doporučovala přijít na
první hodinu dřív, nastavíme jim kolo, předve-
deme správný styl, první hodinu chápeme jako
orientační. Spinning je pro lidi, kteří chtějí
zhubnout, odreagovat se, odpočinout si.
Spinning se dá pojmout jakkoli. Na svých
hodinách klientům radím, aby hlavně poslou-
chali své tělo a nepřetě�ovali se. Svým instruk-
torům radím, aby hodina nebyla předváděčkou
pro ně samotné, jak se někdy stává v jiných
centrech, ale aby se dokázali na hodiny správ-
ně připravit a byli tu pro své klienty.

A cenové relace?
Lekce trvá �edesát minut a obvyklá cena

sedmdesát korun. Zatím nabízíme celkem tři
hodiny denně, rozlo�ené na dopoledne a večer.
Dal�í informace najdou zájemci na webu:
www.cernyorel.eu               Sylva Heidlerová

�kola ve Kdyni vzdělává i dospělé
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ŘÍJEN
� � 4. 10. Dla�ov, Podzimní výstava - výstava

ovoce, zeleniny, květin, ochutnávka a prodej
vína, prodej květin

� � 4. 10. Mezholezy, 14.00 hod., pouťový
zápas v kopané 

� � 4. 10. Černíkov, podzimní pě�í výlet, trasa
z Vrá�e, přes hřeben Velkého Bítova na
Doubravu, sejde se do Řakomi a cíl 
v Dolanech. 

� � 4. 10. Hříchovice, autobusový zájezd do
Prahy s náv�těvou muzikálu Golem, SDH

� � 11. 10. Zahořany, 14.00 hod. beseda se
seniory v kulturním domě 

� � 11. 10. Kdyně, kurz Marie Mu�íkové -
kukuřičné �ustí, 16.00 hod., pořádá IC

� � 11. 10. Dla�ov, od 21.00 hod., taneční zába-
va - Extra band revival, bigbítová hospoda
Dla�ov

� � 11. 10. Mezholezy, pouť, 10.00 hod., slav-
nostní otevření nově zrekonstruovaných 
prostor v kulturním zařízení, 13.00 hod.,
pouťový turnaj v kopané na hři�ti v Mezho-
lezích, 20.00 hod., pouťová zábava, hraje
skupina Veselá čtyřka

� � 11. 10. Otevíráme svět obyvatelům,
Domov důchodců ve Kdyni srdečně zve na
slavnostní otevření nového pavilonu, které
se uskuteční v sobotu 11. října od 14 hodin.

� � 16. 10. Kdyně, Synagoga, Klarinetové
kvarteto Junior - koncert, začátek v 19.00
hod., pořádá AgAkcent, s.r.o. 

� � 18. 10. KD Mrákov - Walda Gang, hosté:
Werbesh (Alkehol revival), Trambus a Robert
Rosenberg (král pohádek pro dospělé)

� � 25. 10. KD Mrákov, Arakain, hosté:
Empire, MASH

� � 26. 10. Černíkov a Rudoltice, pouť
� � 28. 10. Kdyně, 17. 00 slavnostní otevření

nové expozice v synagoze, 18. 30 lampio-
nový průvod zakončený ohňostrojem

� � 31. 10. V�eruby, 19.00 hod., KD, divadelní
představení ochotnického souboru Hor�ovský
Týn - komedie Lhářka
LISTOPAD
� � 4. 11. - 31. 12 Kdyně, Muzeum příhraničí,

Grafika v rámci 4. ročníku festivalu grafiky,
Ladislav Sýkora, vernisá� 4. 11.,16.00 hod. 

� � 15. 11. KD Mrákov, Brutus, 20. 30 hod.
� � 25. 11. Kdyně, kurz decupage Marie

Mu�íkové, 16.00, pořádá Informační cent-
rum 

� � 29. 11. Mezholezy, 9.00 hod., výlov rybníka
PROSINEC
� � 6. 12. Mrákov, den otevřených dveří

v Základní �kole 
� � 12. 12. Kdyně, Muzeum Příhraničí,

Setkání kdyňských pamětníků
� � 19. 12. V�eruby, podvečerní vánoční kon-

cert Mrákovského souboru v kostele 
sv. Michala a rozsvícení vánočního stromu

� � 19. 12. KD Mrákov, Argema, 20. 30 hod. 
� � 24. 12. Nová Ves, vánoční m�e v kapličce s

vystoupením dětského sboru, 21. 00 hod. 
� � 25. 12. KD Mrákov, Zvlá�ňý �kola
� � 27. 12. KD Mrákov, Extra Band revival
� � 31. 12. Brnířov, 23. 45 hod. tradiční přivítá-

ní nového roku 2009 na návsi u vánočního
stromečku, Vánoční koncert v kostele Sv.
Josefa ve Slavíkovicích na druhý svátek
vánoční. Bli��í informace budou upřesněny
na pozvánkách a plakátech.

Září začalo vernisá�í v síni Muzea
Příhraničí ve Kdyni, kde byla zahájena
výstava Historické hodiny ze sbírek Muzea
Chodska, která potrvá do poloviny října.

Úvodním slovem vernisá� zahájil ředitel
Muzea Chodska Mrg. Josef Nejdl, který před-
stavil jednotlivé exponáty a zasadil je do kon-
textu doby jejich vzniku. 

Stručně řečeno, povyprávěl přítomným 
o pou�ívání hodin v domácnostech v minulosti s
důrazem na ty základní u�itkové i krásné slou-
pové nebo třeba obrazové hodiny zpracované
jako umělecké dílo, představil i hodinový stroj.

Tuto akci si nenechal ujít ani starosta města
Kdyně Jan Löffelmann, který rovně� přivítal
přítomné a ocenil krásu zlomku sbírky Muzea
Chodska. 

Nevájte a přijďte se podívat i vy. Rádi vás 
s výstavou seznámíme.                               (IC)

LISTOPAD

1. 20.00 Tobruk (ČR)
4.-5. 17.00 Vesmírní opičáci (USA)
4.-5. 20.00 Mama mia! (VB,USA)
7.-8. 20.00 Temný rytíř (USA)
12. 17.00 Letopisy Narnie: 

Princ Kaspian (USA)
14.-15. 20.00 Nestyda (ČR)
18.-19. 20.00 Hellboy 2:Zlatá armáda

(USA)
21.-22. 20.00 Máj (ČR)
25.-26. 20.00 Děti noci (ČR)
28.-29. 20.00 Quantum of solace 

(USA)

ŘÍJEN

1. 20:00 Temný rytíř (USA)
3.-4 . 20:00 Franti�ek je děvkař 

(ČR)
7.- 8. 20:00 Karamazovi 

(ČR)
10.-11. 20:00 Útěk do divočiny 

(USA)
14.-15. 20:00 Akta X: Chci uvěřit 

(USA, Kanada)
15. 17:00 Kung Fu Panda (USA)
17.-18. 20:00 Zapomenutý ostrov 

(USA)
21.-22. 20:00 Seznamte se s Davem 

(USA)
24.-25. 20:00 Bathory 

(SR,ČR,VB,Maďarsko)
28.-29. 20:00 Zohan: Krycí jméno 

Kadeřník (USA)
31. 20:00 Tobruk (ČR)
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Historické hodiny
v muzeu

! Zavedené výtvarné kurzy ve spolupráci s Marií Mu�íkovou, tentokrát se budete spolupodílet na
výrobcích z kukuřičného �ustí a poznáte techniku decupage.

! Ve spolupráci se společností AgAkcent, s. r. o. v synagoze ve Kdyni uspořádáme koncert zná-
mého klarinetového kvarteta Junior. Doufáme, �e i tentokrát publikum potě�í. 

! Jako lahůdku nejenom pro pamětníky ve spolupráci s Městem Kdyní a AgAkcent, s. r. o. uve-
deme výstavu fotografií, která představí Kdyni s nejbli��ím okolím v minulosti. Je jenom na
vás, jak zhodnotíte historii s dne�kem nebo eventuelně navá�ete bli��í vztah k městu pomocí
jiného pohledu v kontextu minulost - přítomnost.

! Jsme zařazeni do 4. ročníku festivalu grafiky - odborníky respektované akce. Na výstavu
Ladislava Sýkory se mů�ete podívat v druhé polovině listopadu.

! Chystáme otevření nové výstavní expozice s �idovskou tématikou v synagoze. Slavnostní otev-
ření bude 28. října v 17 hodin. 

! Rozhodně nesmíme zapomenout na na�i účast mezi vystavovateli na 4. ročníku Veletrhu
cestovního ruchu Plzeňského kraje ITEP 2008. Chceme tam úspě�ně prezentovat nejenom sami
sebe, ale předev�ím Kdyni a celý mikroregion Kdyňsko. Proto vás zveme ve dnech 23. a�  25.
října do Plzně do Domu kultury INWEST-K.

Infocentrum připravuje

V září proběhlo ve Kdyni v Muzeu
Příhraničí u� 26. setkání pamětníků.  

Po přivítání panem Rudolfem �lajerem se
ujala slova paní Danu�e Hamatová. Uvedla
téma: Historie ly�ařského oddílu ve Kdyni.
Představila dobové materiály ly�ařského

klubu českých turistů v Plzni a tiskoviny i dal-
�ích organizací jako např. skautů.  Odpoledne
se neslo v duchu vzpomínek předev�ím na dobu
obsazení �umavy Němci, kdy ve Kdyni vznikla
silná ly�ařská skupina. Pří�tí setkání se usku-
teční 12. 12. 2008 opět v Muzeu Příhraničí.     
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Výstava va�ich obrazů a objektů u nás v Muzeu příhraničí ve
Kdyni právě skončila. Připravujete nějakou jinou akci, popřípadě
měl jste v leto�ním roce i jiné aktivity?

Je to neuvěřitelné, ale celý červenec a část srpna jsem prezentoval
své obrazy v Českém centru v Tokyu. Garantem výstavy v Japonsku
byla Galerie kritiků v Praze, ministerstvo kultury a hlavní město
Praha. Se mnou tam vystavoval  videoprojekce Federico Diaz. To
samozřejmě nebylo v�echno. Byl jsem vybrán na Zlínský salón. Jedná
se o presti�ní přehlídku současného českého a slovenského výtvarného
umění. Tam jsem nabídl divákům devět korálkových objektů.

Vedete Galerii bratří �pillarů, vystavujete. Máte čas na svoji
výtvarnou práci?

Je skutečně obtí�né v�e skloubit tak, aby mi nějaký čas vůbec zbyl.
Od 15. srpna do 15.  září  jsem získal rezidenční pobyt v Galerii
Kunsthaus v německém Schwandorfu. Budu konečně moci realizovat
sérii rozměrných obrazů na téma ornament, který bude čítat  deset
obrazů ve formátu 160 x 130 cm. Dal�ích dvacet  pláten bude násle-
dovat pří�tí rok  v  kdyňském ateliéru.  Mám v�e ji� rozkresleno a pod-
lo�eno barevnými studiemi, nemusím se zdr�ovat hledáním a experi-
mentováním. Dále jsem byl vybrán porotou do výstavy VI. mezinárod-
ního bienále kresby v Plzni. Výstava začíná 8. října a v�echny čtenáře
srdečně zvu. 

Zeptala se Sylva Heidlerová

Václav Sika
si úspěchů vá�í
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V druhém zářijovém nedělním dopoledni v 9
hodin vyhlásili zástupci Zahořanského okrsku
SDH námětové cvičení pro v�echny spádové obce. 

Účelem bylo prověření připravenosti jednotli-
vých sborů. Cílem byl zemědělský objekt v katast-
ru Stanětice. 

Hasiči z jednotlivých obcí byli schopni po
vyhlá�ení poplachu bez jakýchkoliv problémů do
půl hodiny natáhnout dopravní vedení v délce pěti
set metrů a zahájit ha�ení předstíraného po�áru.
Taktické cvičení ukončil nástup, kde starosta 
okrsku Zahořany Václav Dolej� a velitel okrsku
Josef Odvody celé cvičení kladně zhodnotili. I přes
drobné nedostatky, dle slov starosty OÚ Zahořany
Václava Řeháka, úroveň přístupu jednotlivých
sborů se stále zvy�uje, co� je hlavním důvodem
těchto cvičení. Být připraveni!

Hanka Hoffmannová, 
zastupitelka OU Zahořany

Cvičení hasičů
5. okrsku

Turistické informační centrum
nabízí

Po�umavský
stolní kalendář

2009
Cena 78,- Kč
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Konec prázdnin na Kdyňsku

Při zpěvu lidových umělců v Lomečku 
v Chodské Lhotě mělo premiéru nové grilova-
cí zařízení, na snímku obsluhuje místostarosta
Oto Pech.

Vydařené loučení s prázdninami v Dla�ově. Děti soutě�ily na novém sil-
ničním povrchu. 

Ve kdyňské synagoze končil ročník Hudby v �idovských synagogách
komorním večerem tří houslistů - Miroslava a Libora Vilímce s Jitkou
Novákovou. Na snímku přebírá květiny Miroslav Vilímec. 

V Lomečku

Závěr fotbalu v Mrákově

Koncerty v synagogoze
Věřící, kteří ka�dou neděli nav�těvují m�i

svatou v kostele sv. Kunhuty ve Staněticích,
byli mile překvapeni. Místo Franti�ka
Kaplánka přijel nečekaně odslou�it m�i biskup
Franti�ek Radkovský. Nikdo ve Staněticích
netu�il, �e bude mít mo�nost s ním promluvit a
potřást rukou.  Na snímku biskup projí�děl
Radonicemi a  nechal se fotit s místním Pavlem
Deckrem. (hh)

Biskup ve Staněticích

Zaplněná skluzavka na novém dětském hři�ti v Loučimi.


